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Komisia pre školstvo a vzdelávanie 

 

36894/9370/2021/SK/BUNZ               Bratislava, 18.10.2021 
        

    

 

Z Á P I S N I C A 

 
z pracovného rokovania Komisie pre školstvo a vzdelávanie, konaného dňa 18.10.2021 

prostredníctvom aplikácie zoom 

 

PRÍTOMNÍ: Ing. Silvia Švecová, PhD. 

Mgr. Branislav Filipovič, MBA 

RNDr. Viera Keszeghová 

PhDr. Zuzana Bačiak Masaryková 

Martin Lovich  

Mgr. Darina Timková – striedavo sa zúčastňovala komisie školstva a vzdelávania a komisie  

   územného plánovania, urbanizmu a výstavby 

NEPRÍTOMNÍ: Mgr. David Kostlán 

   Ing. Martin Šoka, PhD.  

OSPRAVEDLNENÍ:  

 

PRIZVANÍ: Ing. Iveta Paracková 

  JUDr. Rastislav Velček 

  Ing. Roman Csabay 

  Júlia Červenková 

  Ing. Anton Gábor 

  Mgr. Iveta Marčíková 

  Mgr. Milena Partelová 

 

Program: 

1. Otvorenie 

2. Schválenie programu rokovania 

3. Návrh Dodatku č. 1 Zásad poskytovania jednorazových finančných výpomocí obyvateľom mestskej časti 

Bratislava – Nové Mesto  

4. Návrh na ôsmu zmenu rozpočtu mestskej časti Bratislava-Nové Mesto na rok 2021 

5. Návrh všeobecne záväzného nariadenia o výške príspevkov na čiastočnú úhradu nákladov v školách a 

školských zariadeniach, zriadených mestskou časťou Bratislava-Nové Mesto  

6. Návrh všeobecne záväzného nariadenia o poskytovaní nenávratného finančného príspevku na pobyt detí v 

súkromných materských školách 

7. Návrh všeobecne záväzného nariadenia, ktorým sa určuje výška dotácie na prevádzku a mzdy na dieťa v 

materskej škole a žiaka v školských zariadeniach zriadených mestskou časťou Bratislava-Nové Mesto 

8. Návrh Časového harmonogramu zasadnutí Miestnej rady, Miestneho zastupiteľstva a Komisií Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Bratislava–Nové Mesto na rok 2022 

9. Návrh na schválenie prenájmu časti nebytového priestoru v objekte základnej školy na ul. Sibírska 39 pre 

spoločnosť TRIGON PRODUCTION s. r. o. so sídlom Hríbová 9, 821 05 Bratislava, IČO: 35 699 507, z 

dôvodu hodného osobitného zreteľa 

10. Návrh predĺženia platnosti dokumentu „Programu rozvoja mestskej časti Bratislava-Nové Mesto 2016 - 

2020“ 

11. Rôzne  

12. Záver 
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Bod 1: 

Otvorenie 

Zasadnutie komisie otvorila predsedníčka komisie Ing. Silvia Švecová, PhD.  

 

Bod 2:   

Schválenie programu rokovania 

Predsedníčka oboznámila členov komisie s programom zasadnutia. Uviedla, že do bodu rôzne bol zaradený  

doplnený materiál oddelenia sociálnych služieb, ale predkladateľka Mgr. I. Marčíková požiadala o zaradenie  tohto 

materiálu na začiatok programu. Prítomní členovia komisie nemali k zmene v programe pripomienky a prijali 

uznesenie: 

 

UZNESENIE: Komisia schvaľuje program rokovania bez pripomienok. 

Hlasovanie:  

PRÍTOMNÍ:   6 

ZA:  6 

PROTI:  0 

ZDRŽAL SA: 0 

 

 

Bod 3: 

Návrh Dodatku č. 1 Zásad poskytovania jednorazových finančných výpomocí obyvateľom mestskej časti 

Bratislava – Nové Mesto  

Mgr. I. Marčíková oboznámila prítomných s materiálom a uviedla, že zmena v dodatku sa týka zvýšenia príspevku 

rodičom pri narodení dieťaťa zo 100 Eur na 150 Eur. V diskusii členovia komisie navrhovali, aby sa príspevok 

dával skôr rodinám, ktoré sú v zlej finančnej situácii. Ide hlavne o sociálne slabšie rodiny a rodiny v hmotnej núdzi.  

Po diskusii k predmetnému bodu programu komisia prijala uznesenie: 

 

UZNESENIE: Komisia odporúča materiál schváliť s pripomienkou. 

Pripomienka komisie: Komisia odporúča zvážiť možnosť poskytovania jednorazového príspevku sociálne slabším 

rodinám a rodinám v hmotnej núdzi. 

Hlasovanie:  

PRÍTOMNÍ:   6 

ZA:  5 

PROTI:  0 

ZDRŽAL SA: 1 

 

 

Bod  4: 

Návrh na ôsmu zmenu rozpočtu mestskej časti Bratislava-Nové Mesto na rok 2021 

Ing. I. Paracková v krátkosti oboznámila členov komisie so spracovaným materiálom, ktorý sa týka presunu 

rozpočtových prostriedkov v časti bežných výdavkov a bežných príjmov bez dopadu na zvýšenie príjmov 

a výdavkov rozpočtu. Členovia komisie v diskusii požadovali podrobnejšie vysvetlenie navrhovaných zmien 

rozpočtu. Vysvetlenie poskytla Ing. I. Paracková a Mgr. B. Filipovič, MBA. Po diskusii k uvedenému bodu 

programu pristúpila komisia k hlasovaniu a prijala uznesenie: 

 

UZNESENIE: Komisia odporúča materiál schváliť bez pripomienok. 

Hlasovanie:  

PRÍTOMNÍ:   5 

ZA:  3 

PROTI:  0 

ZDRŽAL SA: 2 
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Bod 5:  

Návrh všeobecne záväzného nariadenia o výške príspevkov na čiastočnú úhradu nákladov v školách a 

školských zariadeniach, zriadených mestskou časťou Bratislava-Nové Mesto  

Ing. R. Csabay oboznámil prítomných s predkladaným materiálom a uviedol, že návrhom VZN sa vyriešia 

nejasnosti, ktoré sa týkali poplatkov v MŠ a ŠKD za každé tretie a ďalšie dieťa. Uviedol, že VZN rieši tiež 

odpustenie poplatkov zamestnancom škôl, ktorých deti sú umiestnené v MŠ a ŠKD v zriaďovateľskej pôsobnosti 

mestskej časti Bratislava-Nové Mesto a výšku štátnej dotácie na stravu v školskom roku 2021/2022. V diskusii 

k uvedenému bodu programu navrhovala predsedníčka komisie zváženie možnosti zníženia mesačného príspevku 

rodičov za ŠKD, nakoľko 38 Eur je veľa a iné mestské časti príspevok za ŠKD znižujú. Ing. R. Csabay na jej 

otázku odpovedal, že oddelenie školstva si urobilo prieskum o výške poplatkov v jednotlivých mestských častiach 

Bratislavy a BA-Staré Mesto má ešte vyšší poplatok za ŠKD. Po diskusii komisia prijala nasledujúce uznesenie:   

 

UZNESENIE:  Komisia odporúča materiál schváliť bez pripomienok. 

Hlasovanie:  

PRÍTOMNÍ:   5 

ZA:  5 

PROTI:  0 

ZDRŽAL SA: 0 

   

 

Bod 6: 

Návrh všeobecne záväzného nariadenia o poskytovaní nenávratného finančného príspevku na pobyt detí v 

súkromných materských školách 

Predložený materiál predstavil Ing. R. Csabay, ktorý uviedol, že finančným príspevkom chce mestská časť pomôcť 

rodičom, ktorých deti nemôžu byť prijaté do MŠ v mestskej časti z dôvodu nedostatku miest. Výška príspevku by 

mala byť 100 Eur, ale iba v tom prípade, že zákonní zástupcovia budú spĺňať kritéria, ktoré sú stanovené v návrhu 

VZN. Členovia komisie mali k návrhu VZN pripomienky, ktoré boli totožné s pripomienkami Klubu novomestskej 

zmeny. Po ukončení diskusie komisia prijala nasledovné uznesenie:  

 

UZNESENIE: Komisia odporúča predložený materiál schváliť s pripomienkami. 

Hlasovanie:  

PRÍTOMNÍ:   6 

ZA:  6 

PROTI:  0 

ZDRŽAL SA: 0 

Pripomienky Klubu novomestskej zmeny: 
1) Zmena účelu z tohto uvedeného -  

„Účelom tohto VZN je zníženie počtu neprijatých detí do materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti 

mestskej časti Bratislava-Nové Mesto…” 

Nemôže byť účel VZN niečo, čo fakticky nerieši. Týmto VZN predsa nezvýšime počet prijatých detí do našich 

MŠ. Účel je - čiastočná kompenzácia nákladov vzniknutých rodičom, ktorí sú pre neprijatie dieťaťa do 

zriaďovateľskej pôsobnosti mestskej časti Bratislava-Nové Mesto nútení umiestniť ho do súkromnej materskej 

školy. 

2) V článku 3 bod 4 chýba sloveso “je". 

3) V článku 4 bod (2) Príspevok je možné poskytnúť oprávnenej osobe na úhradu nákladov na pobyt v súkromnej 

materskej škole za podmienky preukázania prijatia dieťaťa a úhrady platby súkromnej materskej škole.  

Chýba tam spôsob, akým sa bude kontrolovať, že dieťa do MŠ stále chodí. Aby sa nestalo, že náhodou dieťa do 

MŠ prestane chodiť z akéhokoľvek dôvodu, no MČ bude naďalej platiť. V Petržalke musia rodičia každý 

mesiac dokázať zaplatenie a každý mesiac to musí niekto na úrade skontrolovať, rovnako by to malo byť aj u 

nás. 

4) K článku 5 bod (3) - oznámenie o súhlase s poskytnutím príspevku - znížiť počet dní na vydanie rozhodnutia - 

90 dní je dosť veľa... 30 pracovných dní by MÚ mohlo stačiť, nech ten rodič vie a má to hneď od obvyklého 

nástupu do škôlky, t. j. k 1.9. už určite má mať informáciu, či sa jeho žiadosti vyhovuje. 

A úplne zásadná otázka - koľkým osobám MČ tento príspevok poskytne? Čisto teoreticky, ak by všetkých 200 

neprijatých detí spĺňalo (ich rodičia) podmienky, bude MČ vyplácať príspevok všetkým? 

200x100€x10mesiacov =200.000 eur ročne...? Aj v Petržalke majú limit na počet príspevkov, ktoré vedia v 



 

4 

danom roku poskytnúť. My začíname jednak s dosť vysokou sumou a takto neohraničene je to trochu 

riskantné, ak nemáme vopred aspoň nejaké predbežné dáta, o koľko osôb asi tak môže v našej MČ ísť, ktoré 

splnia podmienky... Považujem za dôležité to ohraničiť, na povedzme 70 osôb (počet je na zváženie). Zhruba 

tretina z neprijatých je na začiatok podľa mňa úplne v poriadku. By sme po prvom roku videli, aký bol reálny 

záujem, koľkí splnili podmienky a vieme to operatívne/každoročne (ideálne schválením na MZ) či už navýšiť 

pre viac osôb, alebo upraviť sumu, ktorú by som tiež na začiatok dala nižšiu - povedzme 60 – 70 eur… Aj v 

Petržalke to tak dali - prvý rok stanovili aj nižšiu sumu, aj počet osôb, potom pridávali aj na peniazoch, aj na 

osobách. To je určite nutné, mať nejakú "ochrannú brzdu" uvedenú vo VZN v jednoznačne stanovenom počte 

možných poberateľov. V každom prípade stanovme aj kritériá ako žiadateľov zoradíme (čiže určite podľa 

výšky príjmu, potom vek detí a až potom poradie podanej žiadosti), aby dostali v poradí najmä tí, ktorí majú 

príjem najnižší - podobne ako má Petržalka. Rovnako jasne určiť vek dieťaťa, na ktorý možno príspevok žiadať 

– t.j. 3 roky pri nástupe do škôlky a maximálne do 6 rokov. A napokon - určiť aj počet mesiacov v roku, keď 

bude príspevok poskytovaný - či 10 alebo 11 (Petržalka má 11).  

 

 

Bod 7: 

Návrh všeobecne záväzného nariadenia, ktorým sa určuje výška dotácie na prevádzku a mzdy na dieťa v 

materskej škole a žiaka v školských zariadeniach zriadených mestskou časťou Bratislava-Nové Mesto 

Ing. R. Csabay oboznámil členov komisie s dôvodom zmeny výšky dotácie na dieťa v MŠ na kalendárny rok 2022 

z 1900 Eur na 2050 Eur. Ako dôvod uviedol neustále znižovanie kapacít materských škôl v dôsledku legislatívnych 

a hygienických opatrení, ako aj očakávaný nárast cien energií v roku 2022. V diskusii sa členovia komisie vyjadrili, 

že súhlasia s návrhom VZN a navýšením dotácie a navrhovali, aby sa v budúcnosti navýšila aj dotácia pre ŠKD. Po 

ukončení diskusie komisia prijala uznesenie: 

 

UZNESENIE: Komisia odporúča predložený materiál schváliť bez pripomienok. 

Hlasovanie:  

PRÍTOMNÍ:   6 

ZA:  6 

PROTI:  0 

ZDRŽAL SA: 0 

 

 

Bod 8: 

Návrh Časového harmonogramu zasadnutí Miestnej rady, Miestneho zastupiteľstva a Komisií Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Bratislava–Nové Mesto na rok 2022 

Pani J. Červenková oboznámila prítomných s predloženým materiálom a po diskusii komisia prijala uznesenie: 

 

UZNESENIE: Komisia odporúča predložený materiál schváliť bez pripomienok. 

Hlasovanie:  

PRÍTOMNÍ:   6 

ZA:  6 

PROTI:  0 

ZDRŽAL SA: 0 

 

 

 

 

Bod 9: 

Návrh na schválenie prenájmu časti nebytového priestoru v objekte základnej školy na ul. Sibírska 39 pre 

spoločnosť TRIGON PRODUCTION s. r. o. so sídlom Hríbová 9, 821 05 Bratislava, IČO: 35 699 507, z 

dôvodu hodného osobitného zreteľa 

Riaditeľka ZŠ s MŠ Sibírska 39 Mgr. Partelová priblížila prítomným, ktoré časti nebytových priestorov školy sa 

budú prenajímať. V diskusii sa členovia komisie zaujímali hlavne o to, či prenajatý priestor nebude škole 

v budúcnosti chýbať. Na ich otázky pani riaditeľka uviedla, že nájomná zmluva môže byť ukončená s trojmesačnou 

výpovednou lehotou. Po diskusii komisia prijala uznesenie: 

 



 

5 

UZNESENIE: Komisia odporúča predložený materiál schváliť bez pripomienok. 

Hlasovanie:  

PRÍTOMNÍ:   6 

ZA:  5 

PROTI:  0 

ZDRŽAL SA: 0 

  NEHLASOVAL: 1 

 

 

Bod 10: 

Návrh predĺženia platnosti dokumentu „Programu rozvoja mestskej časti Bratislava-Nové Mesto 2016 - 

2020“ 

Predložený materiál predstavil Ing. A. Gábor a komisia po diskusii prijala nasledujúce uznesenie: 

 

UZNESENIE: Komisia odporúča predložený materiál schváliť bez pripomienok. 

Hlasovanie:  

PRÍTOMNÍ:   6 

ZA:  6 

PROTI:  0 

ZDRŽAL SA: 0 

 

 

Bod 11: 

Rôzne  

K uvedenému bodu programu nemali členovia komisie žiadne informácie. 

 

Bod 12.: 

Záver  

Predsedníčka komisie poďakovala prítomným za účasť a ukončila zasadnutie komisie.  

 

 

 
        Ing. Silvia Švecová, PhD., v. r. 

               predsedníčka  komisie  

 
Zapísala: Mgr. Z. Bunčáková 

V Bratislave 18.10.2021 


